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Verslag van de vergadering van de statencommissie Zorg, Cultuur en Welzijn van
24 april2006 in het Provinciehuis

Aanwezis:
drs. B. Nugteren (voorzitter), J.G.P. van Bergen (gedeputeerde), mewouw mr. J.G.J. Kamp
(gedeputeerde), mewouw P. Pieper-Hagen (CDA), S.J. Klarenbeek (WD),
H. Hooijer (VV.D), dr. R. Bisschop (SGP), M. van Dijk (PvdA), drs. J.P. Overbeek (PvdA),
drs. P.C. Polhnann (PvdA), A. Schiedon (SP), drs. A. Najib (PvdA), mewouw E. v.d. Kamp (CDA),
A. Koopmanschap (GL), C.J. van Kranenburg (CtI), mewouw J. Vonk-Vedder (CDA), drs. R.E. de
Vries (D'66), mevrouw G.B. van Keulen-Saenger @'66), ir. B.A. Witteman, Mw. S.D. Oosterhuis
(WD), C. de Heer (ChristenUnie)

Afiilezie met bericht van verhinderine:
W. de Niet (CDA), R. van Benthe'm O/VD)

Van ambtelijke zijde aanwezie:
De heer Schoen alsmede mevrouw. N. Brummer (verslag)

1. Opening
De voorzitter opent de vergadering en heet alle aanwezigen van harte welkom.

2.Ingekomen stukken
De voorzitter stelt voor om het nagezonden stuk met betrekking tot de wachtlijsten in de jeugdzorg te
behandelen bij agendapunt 11. Aldus wordt besloten.

3. MededeHngen
De voorzitter neemt de berichten van verhindering door. Aansluitend feliciteert spreker mewouw
Vonk met haar benoeming tot wethouder van Abcoude.

Er heeft een lijst met de komende werkbezoeken gecirculeerd. Daamaast is een uitnodiging van de
gemeente Utrecht ontvangen voor een bezoek ea'. Vredenburg met daarbij uitleg over het nieuwe
muziekpaleis. Het werkbezoek aan de Grebbelinie is vastgesteld op 12 juni a.s. 's ochtends. Na de
zomer zalhet werkbezoek ean de kleine kernen plaatsvinden.

Gedeputeerde Kamp heeft een aantat mededelingen:
Zij meldt datzij de commissieleden een notitie heeft gestuurd over de wachtlijsten in de
jeugdzorg. Ook bij het ministerie wordt een claim neergelegd in het kader van de benodigde
middelen, zodat de staatssecretaris haar toezeggingen aan de Kamer, dat de wachttijden in de
jeugdzorg worden weggewerkt" nakomt. Er is hiervoor € 6 miljoen extra nodig. Er moeten
prestatieafspraken worden gemaakt met het ministerie hierover. Er is echter nog sprake van een
aantal haken en ogen. De staatssecretaris eist dat de middelen, die door de provincie beschikbaar
worden gesteld, ook beschikbaar gesteld btijven worden. Spreekster heeft de staatssecretaris
gemeld dat de middelen voor vier jaar ter beschikking zijn gesteld. Eventueel is een verlenging
van éen jaar mogelijk. Hierover wordt vandaag een brief aan de staatssecretaris verstuurd.
Een ander probleem is de 'prop' die bestaat bij bureau Jeugdzorg. Deze prop telt niet mee voor de
wachtlijsten. Dit betreft echter de wachuijd voordat de screening/indicatie van kinderen
plaatsvindt. Als de indicatiebesluiten uiteindelijk zljn genomen, zullen de wachtlijsten langer
worden. Het is de waag of het ministerie dit aantal meeneemt. Dit zou een probleem kunnÀn zijn.
Het is wellicht mogelijk om hier nog het een en ander aan te doen met middelen uit de reserves.



De voorzitter verzoekt de gedeputeerde om de commissieleden een afschrift van de brief aan het
ministerie te sturen. De gedeputeerde zegl dit toe.

Me'srouw Van Keulgg laat weten dat in de Tweede Kamer een motie is aangenomen dat de regering
het begrip wachtlijsten dusdanig wordt gedefinieerd dat er inzicht gaat ontstaan in de wachtlijsten en
wachttijden. Is dit de prop waar de gedeputeerde naar verwijst?
Gedeputeerde Kamp antwoordt dat de prop te maken heeft met een ophoping in de keten. De
indicatiestelling heeft nog niet plaatsgevonden. Hiervoor dienen de kinderen te wachten. Dit heeft te
make,n met de doorstroming binnen bureau Jeugdzorg.
De motie díe in de Tweede Kamer is aangenomen, heeft te maken met de mogelijkheid tot het
uitvoeren van korte trajecten door bureau Jeugdzorg. Dit lijkt gedeputeerde niet juist om dit te
veranderen voor een korte periode.

De heer Van Kranenburs meldt dat hij heeft begrepen dat de tijd tussen de aanmelding en de
screening kan oplopen tot 30 weken. Is dit correct? Gedeputeerde Kamp antwoordt dat dit 20 weken
gemiddeld is. De heer Van Kranenbure constateert dat dit dus meer dan een halfjaar kan zijn.
Gedeputeerde Kamp benadnrkt dat deze kinderen nog niet op de wachtlijsten staan. Zij probeert om
deze 'prop' mee te laten saneren. Als dit lukt, .lan zal dit consequenties hebben voor de reeds
wachtende kinderen. Dit alles wordt verklaard in de toegezegde brief.

De heer Van Bereen wijst erop dat in het kader van de bibliotheek vernieuwing de meest actuele
versie van het Marsrouteplan aan de commissieleden is toegestuurd.

Mewouw Van Keulen complimenteert de provincie met de prijsuitreiking van 'De Kei van Utrecht'.
Zijbeeft deze avond zeer genoten.

4. Vaststellen vtn het verslag van 20 maart 2006
De voorzitter vermeldt dat er een fors wijzigingsblad is ingediend. Het verslag wordt inclusief het
wijzigingsblad vastgesteld.

5. Planning schema 2006-2007
De voorzitier laat weten dat dit punt vast op de agenda komt te staan. De genoemde data zijnzo veel
mogelijk in overleg met de gedeputeerde en de ambte$ke organisatie vastgesteld.

De heer Van Diík waagt of de ondersteunende rol van de provincie bij de WMO ten opzichte van de
gemeenten ook in het voorstel voor de vergadering van 19 juni a.s. wordt meegenomen. Gedeputeerde
Kamp anrwoordt dat de WMO een zaak van de gemeenten betreft. De provincie kan hierin esn
ondersteunende rol vèrrnrllen. In het kader van diverse projecten is rekening gehouden met de WMO.
Drtzal in zijn geheel gelnventariseerd worden. Er zullen nu drie bijeenkomsten plaatsvinden voor de
ambtenaren van de gemeenten. Op deze bijeenkomsten zullen de ambtenaren geihformeerd worden
over de WMO.

6. Rondwaag
Er wordt geen gebruik ge,maakt van de rondvraag.



Portefeuille J.G.P. van Bergen

7. PS-voorstel uitvoeringsbeleid voor de Cultuurhistorísche Hoofdstructuur en de
provinciale parels

De voorzitter gaatten dele in op de motie die indertijd is ingediend door D'66 en de SGP. Er is sprake

van twee punten die in PS behandeld zullen worden.

Commissieleden ìn eerste termijn
De heer Hooiier constateert dat de cultuurhistorische hoofdstructuur en de provinciale parels geen
uitputtende lijst is geworden. De WD is ingenomen met het voorgestelde flexibele systee,m. De
financiering loopt via de reserve. Er kan echter afgevraagd worden hoe de betrokkenheid van PS nog
gewaardeerd wordt. Het is mogelijk dat PS op grote afstand komt te staan. Graag zou spreker hierover
een nadere toelichting ontvangen.
Spreker waagl. zich af of de cultuurprojecten ook ingebracht zullen worden in de subsidieregeling voor
het landelijk gebied (ILG). Dlt zou het financiéle draagvlak aanzienlijk vergroten. Dit zou volgens
spreker erg goed zijn.
Op pagina 4 van de toelichting wordt een risico gesignaleerd met bEtrekking tot de mogelijkheden
voor de monumenteneigenaren om voorschotten terug te kunnen betalen. Spreker vermoedt dat er door
de provincie is voorgefinancierd zonder de toezegging van het Rijk. Ats er toezegging vanuit het Rijk
was, zou dit namelijk geen risico vonnen.
De WD gaat akkoord met het investeringsfonds provinciaal erfgoed. De oorsprong van de
bestemmingsreserve van het CHS-uiwoeringsprogramma is niet geheel duidelijk. Spreker waagl
hierbij om een toelichting.
Bij de gebiedsgerichte aanpak is sprake van cofinanciering. Er is hierbij echter niet aangegeven hoe
ver deze cofinanciering loopt. De WD stelt voor om de cofinanciering op25 % in te stellen.
In het stuk wordt aengegeven dat de cultuurhistorische verkenning voorkomend, ondersteunend en
bepalend is. Het is spreker niet bekend wat hiermee bedoeld wordt. Daarnaast vraagt hij zich af wat
het onderscheid tussen deze begrippe,lr veroorzaakt.
Naast quick wins is ook sprake van quick scans. Spreker vraagt zich af wat de status van een quick
scan is. Ook hierbij zou hij graag de relatie leggen naar de waardering van de betrokkenheid van PS.
Op pagina 7 wordt na punt 4 aangegeven dat het Utrechts Landschap de beoogde eigenaar of
beheerder zou moeten zijn. Hiervoor komen echter volgens spreker ook anderen voor in aanmerking.

De heer Pollmann waag! wat de status is van beide stukken die voorliggen. Van de inhoud van het
uiwoeringsbeleid wordt in het stuk nist aangegeven wat de status is. Daa:naast is de rol van PS niet
duidelijk in het uituoeringsbeleid.
Spreker spreekt zijn waardering uit voor de wijze waarop de motie is uitgewerkt. Hij benadrukt dat de
PvdA kan instemmen met het voorliggende plan. Het is goed om de beschikbare gelden opnieuw in te
zetten voor dit voorstel.
Spreker vraagt zich af of er inderdaad € 3,9 miljoen beschikbaar is. Indien dit zo is, staat dit volgens
spreker in schril contrast met de € 70 miljoen die als achterstallig onderhoud wordt rangegeven in het
stuk. Graag zou hij hierop een toelichting ontvangen.

De heer Bisschop merh op dat het voorliggende stuk met betrekking tot de nieuwe strategie een goed
stuk is. Dekeuzes zijn weloverwogen gemaakt. De voorgestelde aanpak heeft de instemming van de
fractie van de SGP. Er bestaan echter ook zorgen bij de SGP. De voeding van het investeringsfonds
provinciaal erfgoed en de bestemmingsreserve Cultuurhistorische Hoofrlstructuur lijkt redelijk beperkt
te zijn. Het gaat hierbtj jaarlijks volgens spreker om het overboeken van niet benutte middelen. Graag
zou hij hierop een toelichting ontvangen. Daarnaast bestaat er de zorg over de rol van Rijk en
gemeenten. Spreker waagl. zich af of er geen monumenten tussen het wal en het schip komen als
gevolg van de omslag in de financiering. Hij wrjst hierbij met name op de kerken. Kerken nemen
volgens spreker in de gemeenschappen en de dorpen een heel belangrijke plaats in. Spreker stelt voor
om op dit punt sen twee sporen beleid te volgen. Het Rijk dient gewezen te worden op zijn
verantwoordelijkheid. De provincie kan daarnaast tegelijkertijd ervoor zorgen dat er zich geen rampen
zullen voltrekken.



De heer Witteman laat weten dat het voorliggende stuk een goed stuk is. De provincie heeft enkele
restauraties voorgefinancierd. Het Rijk stopt nu echter met het geven van subsidies. De eigenaren van
de monumenten komen daardoorbehoorlijk in de problemen omdat zij geldmoet€n terugbetalen. Wat
is de hoogte van het bedrag dat door de provincie moet worden teruggevorderd van de eigenaren?
Daanraast vraagt spreker zich af wat er moet gebeuren als de eigenaren niet kunnen terugbetalen. Als
een deel kwijtgescholden dient te worden, ten lastE van welke reserue zal dtt dan gebeuren?

Mewouw Vonk merkt op dat zij bij het concrete besluit dat door PS genomen moet worden, de kop en
de onderbouwing in het voorliggende stuk mist. Graag zoruzij dit de volgende keerbij de uitwerking
van het voorstel vermeld zien worden.
In het onderhavige stuk is het vastgelegde streekplan goed gevolgd. Met name de wiize van
behandeleir wordt goed in acht genomen. In het streekplan wordt aangegeven dat enkele witte vlekken,
met name wat betreft parels, kunnen ontstaan. Spreekster vraagt zich af hoe dit met de inzet van
CIIER zal worden opgepakt.
Met betrekking tot de tekorten voor de kerken zou spreekster glaag zo spoedig mogelijk de stand van
zakern vernemen.
In het investeringsfonds wordt gesproken over de criteria die geformuleerd zouden worden om in
aannerking te komen voor een frnanciéle impuls. In hoeverre worden GS gemandateerd om binnen die
criteria het mandaat uit te voeren? De inbreng van PS wordt hierbij niet genoemd.

De heer Koopmanschap laat weten dat de Gl-fractie zich aansluit bij de reeds gestelde wagen op het
gebied van de rol van PS en de financiering.

De heer Van KranenburE laat weten dat er op het punt van de kerken beslist een probleem bestaat.
Spreker hecht eraan te stellen dat kerken en dergelijke zichtbare representanten zlin van de culhuele
joods historische wortels. Wat zijn de criteria voor kerken en dergelijke om aanspraak te kunnen
make,n op de status van provinciale parel?

De heer De Vries bedankt het college voor de wijze waarop uiwoering aan de motie is gegeven. Hij
maakt zich echter nog zorgen over de van het geconstateerde gat tussen de € 7A miljoen
achterstallige restauratie en onderhoud en de nu bestaande reserve van € 3 miloen. Kunnen PS bij de
begroting van2007 een voorstel verwachten met bekekking tot de aanvulling van de reserve? Mocht
dit voorstel niet worden gedaan, dan zal het volgens spreker velejaren duren dat deze inhaalslag
gepleegd wordt. Daamaast sluit spreker zich aan birj de vragen die reeds gesteld zijn met betrekking tot
de rol van PS in het gehele proces.

Antwoord van het college
Gedeputeerde Van Bersen antwoordt dat hier de beleidsuitgengspunten voor een aantal nieuwe
ontwil&elingen voorliggen. Het college heeft zijn best gedaan om hiervoor een aantal criteria te
formuleren. Alle parels, waarbij een beslissing over de inz.gfyzamiddelen genomen dient te worden,
worden in de commissie besproken en worden door PS vastgesteld. Het betreft hier omvangrijke zaken
met financièle gevolgen.
Het erfgoed beleid wordt in de vier jaarlijkse beleidscyclus vastgesteld. Ook hierbij zijn PS uitgebreid
bij beftokken. Er wordt geen nieuw erfgoedbeleid voorgesteld. Het gaat hier slechts om de parels en
het opzetten van een investeringsfonds voor erfgoed voor deze parels. Er staan enige
voorfinancieringen uit bij eigenaren van monumenten. Deze voorfinancieringen zullen in de komende
jaren terugbetaald moeten worden. Met deze terugbetalingen zal het investeringsfonds gevoed worden.
Op dit moment bevat het fonds € 2,8 miljoen. Tot 2011 heeft de provincie ruim € 4,5 miljoen terug te
vorderen. Dit betreft rijksmiddelen die nog uitgekeerd moeten gaan worden op grond van woegere
toezeggingen. Hierbij heeft de provincie een positief advies en een voorfinanciering gegeven. Op het
moment dat de eigenaar deze gelden door het Rijk ui[ekeerd krijgf, vordert de provincie deze gelden
terug. Hieraan is geen risico verbonden. In het najaar z,al de commissie een overzicht onwangen van
alle voorfinancieringen, inclusief de risico's, die door de provincie zijn verstrekt.



In de bestemmingsreserve worden inderdaad overboekingen van gelden gepleegd, die nog nulazijn
uitgegeven. Deze gelden blijven echter wel bestemd.
Er bestaan heel duidelijke relaties met het ILG met betrekking tot de g rotere cultuur historische
hoofdstructuren. Vanuit de ILG wordt geprobeerd een integrale benadering van de structuren toe te
passen. Spreker geeft hiervan enkele voorbeelden.
Het schema op pagina 4 is een matrixoverzicht van de verschillende deelgebieden z oals deze in de
Cultuurhistorische Hoofdstructuur zijn beschreven. ln dit schema wordt aangegeven welke rol zij
binnen de Cultuurhistorische Hoofdstructuur spelen.
Op pagina 7 wordt het Utrechts Landschap als de beherende instantie aangegeven. Spreker laat weten
dat het Utrechts Landschap niet de enige beherende instantie is. Bd de landschapsgerelateerde
erfgoederen speelt het Utrschts Landschap een hoofdrol.
Er wordt terecht een vinger gelegd op het schrale monumenten beleid in Nederland. Er is hierbij
sprake van fujksmonumenten en van gemeent€lijke monumenten. Er bestaan geen provinciale
monumenten. Het Rijk trekt een gîoot gedeelte van de financiering van de Rijksmonumenten in. PS
hebben met betrekking tot de gemeentelljke monumenten een goed besluit gen omen in de vorm van
het instellen van het cultuurfonds monumenten Utrecht. Met betrekking tot de Rijksmonumenten zal
de gedeputeerde zijn uiterste best doen om de Kamer via het IPO zijn verantwoordeldkheid te laten
nemen. Hij tracht ervoor te zorgen dat de monumente,nregeling niet uitsluitend van toepassing is op de
zogenaamde 'karlierso. Op dit moment krijgen alleen de 'kanjers' nog een bijdrage als
Rijksmonument. De kerken vallen hier onder andere niet onder. De druk is vanuit de Kamer
opgevoerd, met als resultaat dat er in 2006 toch € 35 miljoen vanuit lCES-gelden ter beschikking
wordt gesteld. Hierbij wordt gekeken naar de monumenten met het grootste achterstallige onderhoud.
Met befreklcing tot de kerken in Wilnis en Ronde Venen heeft spreker de rijksdienst op ziin
verantwoordelijkheden gewezen. Het is echter op dit moment nog niet ds fsdesling dat de burgers
v.oor de financièle middelen gap,n zoîgen.I-a^thetRijk zijn verantwoordelijkheid maar nemen. In
IPO-verband is de actie "crisis in monumentenzorg" in voorbereiding. Direct na de zomer staat een
presentatie aan de Tweede Kamer gepland.

De heer Bisschop laat weten dat hij om een twee sporenbeleid heeft gevraagd omdat hij van mening is
dat er een uitspraak dient te komen op dit gebied. Er dient reeds gekeken te worden naar eEn eventuele
oplossing als er niet voldoende geld vanuit het Rijk zal komen. Op het moment dat er een beslissing
van het Rijk komt, heeft de provincie een plan klaarliggen. Mevrouw Pieper sluit zich aan bij de
mening van de heer Bisschop.

Gedeputeerde Van Bersen geeft a^ndat er naar de strategisch beste oplossing gekeken dient te
wordeir. Er moet geld op tafel komen. Hrj zal een inhoudelijk overzicht maken van de genoemde € 70
miUoen achterstallig onderhoud in de provincie Utrecht.
CHER. Bij de onderkenning van een gebiedsgerichte benadering van het culhrur historisch erfgoed
moeten gemeenten de mogelijkheid krijgen om het element van de cultuur historie mee te laten wegen
in de ontwikkeling van bestuursplannen en besterrmingsplannsn. Hiervoor zou een cultuur historisihe
effectrappofage ingesteld kunnen worden.

De voorzitter constateert dat er brede insterrming bestaat voor het voorliggende stuk. De rol van PS is
duidelijk in beeld gebracht door de gedeputeerde. Er zalennoverzicht volgen met betrekking tot de €
70 miljoen achterstallig onderhoud. Spreker stelt voor om het voorliggende stuk als sterstuk naar PS te
sturen. Aldus wordt besloten.



PortefeuíIle mr. J.G.J. KamP

8. PS-voorstel Totaalplan Leefbaarheid Kleine Kernen
Commíssieleden in eerste termijn
De heer Klqlenbeek laat weten dat het voorliggende stuk een goed stuk is met betrekking tot de
mogelijkheden voor de kleine kernen. Spreker vraagt zich af of de provincie te maken heeft met de
investeringskosten van projecten die uiteindelijk niet doorgaan.
Er staat aangegeven dat :u62007 geèvalueerd zal worden. Spreker is van mening dat dit de begroting
betreft. Graag zou hij een evaluatie van de projecten laten plaatsvinden als de projecten afgerond zijn.
Op pagina 4 wordt gesproken over het 'Poolse landdagrisico'. Spreker meent dat dit een vreemde
opmerking is. Dit is niet passend in het voorliggende stuk. Hij zou graag zien dat deze opmerking
verwijderd wordt.

Mevrouw Pie,per deelt de mening van de VVD. Zij is verheugd over het feit dat zaken die tijdens
werkbezoeken worden aangedragen, verwerkt zijn in dit stuk. Het totaal plan ligt binnen de door PS
gestelde randvoorwaarden en maximale besteding. Het CDA heeft geen moeite met het bedrag voor de
proceskosten. Spreekster laat weten dat het CDA blij is met de toegepaste spreiding van projecten, De
ambitie van 80 %Iigtvolgens spreekster wij hoog. Zqheeft er alle vertrouwen in dat dit gehaald zal
worden. Het CDA zoo graag ook een evaluatie laten plaatsvinden.
Op pagina 4 wordt bij de risico's gesproken over een tijdsfactor. Spreekster vraagt zich af of hi€r geen
begrenzing in moet worden toegepast. Afsluitend vraagt zij zich af hoe het 'Poolse landdagrisico'
concreet ge,maakt kan worden

De heer Koopmanschap constateert dat de samenwerking tussen provincie en gemeenten bij dit soort
projecten uitstekend gaat. Het is voor spreker logisch dat er een dergelijk bijbehorend risico, met
vermelde tlldsfactor, is. De beschrijving van het risico als een 'Poolse landdagrisico' gaat spreker
echter te ver.
In de planning wordt aangegeven dat te verwachten is dat een aantal projecten niet zal doorgaan. Er
wordt echter toch besloten om ha maximale bedrag per project terug te brengen van € 140.000 naar €
130.000. Spreker geeft aan de GL opteert voor het handhaven van het oorspronkelijke bedrag van €
140.000, aangezien er toch bepaalde verwachtingen zijn gewekf. Hij rnaag de gedeputeerde hier
nogmaals naar te kijken.

De heer Van Kranenburg en de heer Bisschop laten weten dat hun fracties iastemmen met het
voorliggende plan.

De heer Witteman merlf op dat in het stuk gesproken wordt over 16 gemeenten. Er zijn echter maar 14
gemeenten genoemd. Spreker vraaglzichaf waar deze twee gemeenten gebleven zijn.
Er is € 1.490.000 beschikbaar. Als echter alle reserveringen brj elkaar geteld worden, komt spreker op
een bedrag van € 1.584.000. Er is bij het begin dus al sprake van een tekort van € 94.000. Graag zou
spreker een toelichting hierop ontvangen. De fractie van de SP stemt verder in met het voorliggende
voorstel.

Het valJ de fractie van D'66 met name op dat in het stuk veel sprake is van 'top down' en weinig
'bottom up'. De heer De Vries merkt op dat de meeste projecten reeds in gangzijngezet op het
moment dat de inwoner erbij betroklcen wordt.
Spreker meende dat dit project voor de leefbaarheid van de kleine kemen gebaseerd zou zijn op de
betrokkenheid van de mensen in die kernen. Hierbij is begeleiding noodzakelijk. Het is volgens
spreker niet juist om dit te omschrijven als 'Poolse landdag'.
De projecten op zich zijn goed, maar er dient meer een 'bottom up' benadering plaats te vinden.
Spreker vraagt zich af of het mogelijk is om in een volgend overuicht de verhouding van het
provinciale geld ten opzichte van de gehele investering op te nemen. Op dit moment wordt dit slechts
bij een aantal projecten aang€geven.



De heer Overbeek laat weten dat de PvdA tevreden is over het voorliggende voorstel. Met deze

projecten komt de presterende provincie op een goede manier naar voren.
Veel voorstellen komen neer op een concreet project of gebouw. Hierbij zou veel cohesie plaats

kunnen vinden. Spreker heeft een aantal punten:
Zijndeze gebouwen ook fusiek toegankelijk voor iedereen?
Is er ook openbaarvervoer om deze gebouwer/instellingen goed te bereiken?
Het is een integraal project. Agenda 22 en de sociale agenda zijn hierbij betrokken. De PvdA pleit
ervoor dat als het mogelijk is om middelen, bijvoorbeeld via de WMO, voor deze projecten los te
make,n, dit ook daadwerkelijk zal plaatsvinden, zodat mensen bij de projecten betroll<en kunnen
zijn en ook gebruik kunnen maken van zo'n locatie.

Antwoord van het college
Gedeputeerde Kamp laat weten dat zij verheugd is over de positieve reacties van de commissieleden.
Het betreft hier een nieuwe manier van werken. Met de aanpak van deze projecten zijn helaas niet alle
problemen van de kleine kernen opgelost. Het openbaarvervoer laat nog wel eens te wensen over. Dit
probleem wordt door de voorliggende voorstellen niet opgelost. De leefbaarheid was het uitgangspunt
voor deze projecten. Het betreft projecten die door de burgers van de kernen gedragen worden. De
pdecten moeten nog starten. Veel projecten zijn weldegelijk 'bottom up' ontsîaan.
Bij het beschriiven van de risico's wordt aangegeven dat er een deadline gesteld moet worden voor het
indienen van aanwage,lr. De term 'Poolse landdag' is gebruikt om fian te geven dat ervoor opgepast
dient te worden dat het niet slechts bij praten blí$ft. De projecten moeten daadwerkeldk uitgevoerd
worden. Bij de omschreven 'lokale partijen' worden de betrokken belanghebbende groeperingen
bedoeld, en niet de lokale politieke pafijen.
De beschikbare bedragen. De uitgangspunten die in de regeling gehanteerd worden zijn aangegeven.
Hierbij is een maximale bijdrage van 50 % mogelijk, met een gelimiteerd eindbedrag. Er zijn volgens
spreekster geen andere verwachtingen geschept.
Het hoge realisatievermogen dient volge,ns spreekster mogelijk te zijn. Er zijn twee categorieén
aangegeven bij de inschatting van kans tot realisatie van de projecten. Daarnaast is ook nog sprake van
een reservelijst met projecten. Als er projecten afuallen, zalhet geld van de provincie ten gunste van
andere projecten komen.
Spreekster zal de ffsieke toegankelijlùeid van openbare gebouwen noemaals onder de aandacht
brengen. Het openbarirvervoer is een punt van aandacht in het kleine kernen beleid. Daarnaast zal
spreekster aandacht wager bij de gemeenten voor het creèten van de mogelijlùeid dat br:rgers
daadwerkelijk naar dit soort gelegenheden toe kunnen gaan en erbij betrokken kunnen zijn. De
gedeputeerde geeft aan dat het mogelijk is om ten opzichte van de totale investering îan te geven wat
de uiteindeliike kosten van de provincie zijn geweest.
Spreekster laat weten datzij niet adviseert om het oorspronkelijke bedrag van € 140.000 weer in te
voereo.. Er dient getracht te worden zoveel mogelijk projecten voor het beschikbare bedrag te
realiseren. Het is de bedoeling dat andere partijen eenzo groot mogelijke bljdrage leveren. De bijdrage
van de provincie is bedoeld ter stimulering.
Evaluatie. Volgens spreekster is 2007 een goed moment om een evaluatie te latenplaatsvinden. De
heer Klarenbeek laat weten dat bij het investeren vàn een bedrag na verloop van tijd gekeken dient te
worden wat dit bedrag heeft opgeleverd. De uitkomst varrzo'n evaluatie kan in de toekomst gebruikt
worden om beleid te maken. Mewouw Van Keule4 wijst erop dat dit ook de exploitatie van de
projecten betreft. De gedeputeerde zegt toe dat een evaluatie in 2010 mogelijk i s.

Commissieleden in tweede tennijn
De heer Witteman geeft aan dat er projectplannen te laat of niet goed waren ingediend. Hij rn-aagt zich
af wat er met deze projectplannen is gebeurd.

De heer Koopmanschap laat weten dat hij de inhoud van de term 'Poolse landdagrisico' begrijpt. Het
is goed dat dit risico is geformuleerd, maar de wijze van forrrulering is volgens hem onnodig sterk.

Antwoord van het college
Gedeputeerde Kame antwoordt dat de twee ontbrekende gemeenten lopik en Montfoort betreffen.



Er bestaat een lijst met reseryelocaties. Als er geld over is, dan zullen de projecten op deze lijst in
beeld komen.

De voorzitter stelt voor om het voorliggende stuk als sterstuk naar PS te sturen. Aldus wordt besloten.

AAe p o rtefe uílleh o u d e rs

9. Voorjaarsnota 2006
De voorzitter merkt op dat in het Presidium is voorgesteld om de voorjaarsnota op beperkte schaal in
de commissies te bespreken. De uitgebreide bespreking zal in PS plaatsvinden.

Commissieleden in eerste termijn
De heer Pollmann heeft opmerkingen over de mantelzorg, jeugdzorg, breedtesport en een aantal pm-
postelr op pagina32.
Mantelzorg. De PvdA stemt uiteraard in met het voorliggende stuk. 

'Wat 
is de relatie met de sociale

agenda? Ook hierin zijn middelen ter beschikking gesteld voor mantelzorg en vrijwilligerstaken.
Jeugdzorg. Half 2006 zal het onderzoek naar de jeugdzorg afgerond worden. Graag zou spreker dit in
relatie brengen met de € 135.000 die beschikbaar wordt gesteld voor de vervoerskosten. In het
onderzoek wordt de doelmatigheid van de jzugdzorg onderzocht. Wordt het vervoer in dit onderzoek
meegenomen of staat het los van elkaar?
Breedtesport. Medio 2006 zal de gedeputeerde hierop terugkome,lr. De PvdA pleit ervoor om ook de
stimulering van gehandicaptensport hierin op te nemen.
Pm-posten. Er zijn veel pm-posten voor deze commissie genoemd onder andere de piramide, het
muziekpaleis, cultuur historische monumenten en internet project RTV Utrecht. Spreker kan zich goed
voorstellen dat de piramide en het muziekpaleis pm-posten betreffen. Voor wat betreft de cultuur
historische monumenten kan spreker zich dit iets minder voorstellEn. Graag zou hij van de
gedeputeerde vememen waarom hier gesproken wordt over een pm-post. Met betrekking tot het
internet project RTV Utrecht laat spreker weten dat voor dit project € 450.000 gevraagd is. Ook hier
zou spreker gftiag een verklaring ontvangen waarom hier sprake is van een pm-post.

Mewouw Pieper laat weten dat als de uitlcomst van het externe onderzoek met betrekking tot de
jeugdzorg daartoe aanleiding geeft, het CDA hierop zal terugkomen bij de behandeling van de
begroting.
Mantelzorg. Er ligt een voorstel vanuit de commissie. Dit voorstel staat los van de projecten die in de
sociale agenda worden geagendeerd. Bij het voorstel is geen financiéle dekking vermeld. In de
voorjaarsnota is echter nog een beschikbaar bedrag voor 2006 opgenomen. Spreekster doet aan de
vergadering het voorstel om hiervan het bedrag van € 150.000 te betalen.
Op pagina 12 wordt het afbouwen van de gerealiseerde capaciteit in 2007 met betekking tot de
jeugdzorginslsllingen beschreven. Graagzou spreekster een toelichting hierop onfvangen. Het CDA
kan hier uiteraard mee instemmen.
Op pagina 28 wordt met betrekking tot de breedtesport gesproken over nadere voorstellen. De
inwlling hiervoor volgt nog. Het CDA waagt de gedeputeerde om hier met name te denken aen
aangepast sporten voor gehandicapúen.
RTV Utrecht en civic journalism. Dit onderwerp is uitgebreid in de fractie besproken. Het is mogelijk
dat dit aan de marltpartijen overgelaten wordt. Het CDA maakt wat betreft dit punt een voorbehoud.
Muziekpaleis. Spreekster is van mening dat de comnissie in een eerder 5lsdirrm ge'rnformeerd zou
moeten zlin over de mogelijkheid dat er vanuit Utrecht een verzoek om geld zou worden ingediend.
Met betrelfting tot de Bosscherwaarder Steenfabriek, pagina 31, heeft het CDA al eerder een
voorbehoud gemaakt. Het standpwlt van het CDA is volgens spreekster duidelijk.
Voor de behandeling in PS zal het CDA een initiatiefuoorstel voorbereiden voor het terugdringen van
de wachtlijsten jeugdzorg met name voor de opvang van !4 tot 1 8 -jarigen. Het CDA heeft een rapport
ontvangen over de deme'ntie. Het CDA was zeer verontrust over de inhoud va:rdit rapport. Graag zou
het CDA kijken of het mogelijk is om hiervoorbij de begroting meer middelen vrij tè maken.



Mewouw Van Keulen waagt zich af of de breedtesport nu wel onder de sociale agenda ofjuist uiet
onder de sociale agenda valt. Graag een toelichting.
Het intemet project RTV Utrecht moet nog in de fractie van D'66 besproken worden.

De heer Bisschop laat weten dat pm-posten een voorbehoud inhouden. Ook de fractie van de SGP
maalt bd de pm-posten een voorbehoud. De provincie Utrecht leidt verder aan luxe problemen. Deze
discussie hierover kan in PS gevoerd worden.

De CU is er niet van overtuigd dat het noodzakelijk is om provinciale middelen in pm -vorm ter
beschikking te stellen voor de piramide van Austerlitz. Het is niet nodig dat de provincie geld geeft
omdat de vereniging geen geld heeft. De heer Van Kranenburg laat weten dat hij het voorstel hiervoor
met belangstelling tegemoet ziet.
Met betrekking tot de wachtlijsten in de zorg is spreker zeer benieuwd naar het voorstel van het CDA.
Hierbij dienen ook de kinderen, die nog niet op de wachtlijst staan, maar wel 30 weken moeten
wachten, betrokken te worden.

De heer Koopmanschap laat weten dat ook de fractie van GL benieuwd is naar het voorstel in het
kader van de wachtlijst jeugdzorg van het CDA. GL gaat akkoord met het voorstel met betrekking tot
de manùelzorg.
Voor wat betreft de breedtesport is het volgens GL goed om te blljven kijken naar manieren om
wijwillige bestuurders te ondersteunen. Er wordt nu slechts naar de inhoud van de sport gekeken. De
heer Koopmanschap laat weten dat hiervoor een concreter€ uitrverking gemaakt kan worden.
Het zou daamaast goed zijn om een algemeen beeld vau de armoede in de provincie Utrecht te krijgen.
GL stelt voor om een extra onderzoek hiernaar te houden.

De heer Hooiier laat weten dat de jeugdzorg hem toch wel enige zorgen baart. Naar aanl eiding van
onder andere de informatie van vandaag van de gedeputeerde op dit punt waagf spreker zich af hoe
deze situatie in de toekomst goed zalkomen. Het is mogelijk om de middelen uit het coalitieakkoord
te laten doorlopen tot 2008. Het is de waag of dan voldoende perspectief geboden wordt nan de
jeugdzorg.
Als de provincie er niet in slaagt om het streven van de capaciteitssfelling overeind te houden, kunnen
de jongeren, die niet geindiceerd zijn, de provincie aansprakelijk stellen voor de te leveren zorg. Ook
dtt zal de provincie geld kosten. Het is volge,ns spreker beter om dít met een goed beleid zelf in de
hand te houden.
Mantelzorg. In de krant wordt vermeld dat de AOW-ers, die mantelzorg verlenen, gekort zullen
worden op hun uitkering. Dit is volgens spreker niet juist. Er wordt door AOW-ers veel geda"n in de
mantslzorg.
Het muziekpaleis is aangegeven als pm-post. Dit zou volgens spreker een 'fk-post' (flauwekul-post)
moeten zijn. Dit is naar mening van spreker een punt voor het BRU.

Antwoord van het college
Gedeputeerde Kamp antwoordt dat in de sociale agenda met name de mantelzorgorganisaties
ondersteund worden. Vanuit de commissie wordt steun aan het steunpunt voorgesteld. Er is hier een

3 duidelijk verschil tussen.
Doelrnatigheid ten opziehts van de voorgestelde vervoerskosten. De gedeputeerde kan op dit moment
geen link tussen beide bedenken. Het doehnatigheidsonderzoek betreft een onderzoek op het gebied
van een efificièntere en doeLnatigere omgang met de jeugdzorg. Dit heeft niets te makenmet h et
veryoer. Als er een link zou bestaen, zou diJeventu"Lt op het gebied van de residentiéle zorg kunnen
Iiggen.
Middelen coalitieakftoord. Deze middelen zijn voor vier jaar ter beschikking gesteld. Dit geld is onder
andere gebruikt voor het realiseren van bedden. Het voorgestelde jaar is bedoeld om te voorkomen dat
het aantal bedden wordt afgebouwd door de organisaties, die de wetenschap hebben dat het geld uit de
coalitieallcoorden zal worden beeindigd. De opvatting van de staatssecretaris loopt hier doorhe en. Zij
is van mening dat de gelden, die door de provincie ter beschikking zijn gesteld, meegerekend dienen le



worden bij de berekening voor het oplossen van de wachtlijsten. De gedeputeerde verzet zich hier

hevig tegen. Dit alles staat in de eerder genoemde brief vermeld.
Spon. Eérst moet gekeken worden waar eventueel extra investeringen noodzakehjk zdn voor de sport.

Hiervoor ral eenevaluatie plaatsvinden. De gedeputeerde komt bij de volgende begroting hierop terug.

Tussentijds kunnen projectaanvragen gehonoreerd worden uit de sociale agenda. Er dient nu een

evaluatié van de .pott io zijn totaliteit te worden gemaatf. Er dient hierbij ook nadrul*elijk gekeken te

worde,lr naar de aangepaste sporten. Hier wordt reeds aan gewerlf. Dit alles zal meegenomen worden

in de toekomstige voorstellen aan de commissie.
Ambulante zorg.Er ligt een motie in de Kamer om de werkzaamheden van bureau Jeugdzorg uit te

breiden. De gedeputeerde laat weten dat zij hier problemen mee heeft als dit geen structurele oplossing

is. In het verleden is juist grcte moeite gedaan om de verantwoordelijkùeden tussen gemeente en
provincie uit elkaar te halen. Als de algemene maatregel van bestuur echter aangepast wordt, waardoor

het beleid wordt dat bureau Jeugdzorg meer werkzaamheden gaat verrichten, heeft spreekster geen

problemen met dit voorstel. Ook dit staat vermeld in de genoemde brief. De heer Van Diik vraagt wat

de achterliggende gedachte achter de motie is geweest. Gedeputeerde Kamp antwoordt dat het
wegwerken van de wachtlijsten de achtergrond is geweest. De Kamer gaat et vanuit dat er een
verschuiving tussen gemeenten en provincie optreedt, maar ook dat dit gevolgen heeft voor de
residentiéle en zwaardere zorg.
Amoede. Er kan op verschillende manieren omgegaan worden met armoede. De provincie is, ten tijde
van het agenderen van de armoedeo gecon"fronteerd met het riliksbeleid dat op basis van
inkomenspolitiek en inkomensbeleid wordt gevoerd. Dit beteft rijksbeleid en moet niet doorkruist
worden. Daamaast ligt de uiwoer van de sociale wetten bij de gemeenten. Bij de sociale agenda is
gekeken naar onderwerpen, die een toegevoegde waarde hebben en die geen inbreuk maken op het
beleid van andere overhede,n. Spreekster is van mening dat hiervoor geen onderzoek nodig is.
De heer Koopmanschap deelt de mening van de gedeputeerde dat het beleid van een ander niet
doorkruist moet worden. Een onderzoek kan echter helpen om een totaal beeld te krijgen van de
armoede in de provincie Utrecht. Spreker verwijst hierbij narr een onderzoek dat op dit gebied heeft
plaatsgevonden in de provincie Limburg, De heer Witteman vult aan dat de direct€uren van de sociale
diensten hebben gewezen op een sfrtrctureel te laag niveau van de uitkeringen. Dit is de oorzaak van
de annoede.

Gedeputeerde Van Bersen laat weten dat de pm-posten als herinnering bedoeld zijn. Bij het opstellen
van de voorjaarsnota zljndeze posten nog niet helder genoeg om een concreet voorstel aan PS te
presenteren . Deze voorstellen komen wel.
Piramide van Austerlitz. De gedeputeerde is in afuachting van het mpport van Oranjewoud. Dit zal
eind van de maand ontvangen worden. Venrolgens moet er een verzoek voor een second opinion door
PS worden gedaan. Pas na een second opinion zal spreker met een voorstel komen.
Muziekpaleis. Er is een uitnodiging van de burgemeester van Utrecht aan de commissie ontvangen om
een bezoek aan Vredenburg te brengen. Er zal in de toekomst een discussie moeten plaatsvinden over
de concrete waag en de concrete nieuwe functie van het muziekpaleis. De beoogde functie is
aruzienlijk ruimer dan alleen voor de stad Utrscht.
RTV Utrecht. Er heeft een presentatie plaatsgevonden door de heer Van der Lugt. De financiéle
onderbouwing hiervan dient nog tegen het licht gehouden te worden. Aansluitend zal de gedeputeerde
een voorstel aan de comnissie presenteren. De comFissie neemt uiteindelijk het besluit.
Cultuur historische monumenten. Dit concentreert zichmetname op de Grebbelinie. Hierbij moet een
kostenplaatje gevoegd worden.
Dit alles zrynzaken die worden aangekondigd en waarvoor de middelen beschikbaar zijn. Er bestaat
namelijk een restant in de stelpost 'nog toe te wijzen middelen 2006'van € 5 miljoen.
Mantelzorg. De kosten voor overbrugging zijn eenmalig € 150.000. Spreker adviseert de commissie
om dit ten laste van de stelpost 'nog toe te wljzen middelen 2006' te laten komen. De heer Hooiier
meldt dat in het begeleidende stuk wordt vermeld dat er nog geld vanuit de staatssecretaris ter
beschikking wordt gesteld. Dit geld zou ook hiervoor gebruikt kunnen worden. De voorzitter wijst de
heer Hooijer erop dat dit geld bestemd is voor de gemeenten. Gedeputeerde Van Bersen geeft aan dat
PS aan GS heeft gewaagd om een plan uit te werken voor de tijdelijke incidentele ondersteuning.
Hierin za,l alle informatie worden verwerkt.
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De voorzitter geeft aan dat de verdere discussie betreffende de voorjaarsnota in PS zal plaatsvinden.

Spreker stelt voor dat de commissie een amendementzal opstellen meÌ betrekking tot de € 150.000

voor de mantelzorg. De heer Overbeek zal hiervoor het initiatief nemen. Aldus wordt besloten.

Portefeuille mn IG.L Kamp

10. PS-voorstel middelen toewijzing 2006 Sociale Agenda in Uitvoering op Hoofdlijnen
De voorzitter merkt op dat de middelen die zijn toegekend aan de sociale cohesie, te weten twee maal
€ 0,5 miljoen, niet in de sociale agenda zijn opgenomen.

Comrnissìeleden in eerste termijn
De heer Klarenbeek laat weten dat hij het voorliggende stuk een duidelijk stuk vindt. Er is ruim
aandacht besteed aan de onderwerpen die hieronder vallen. Graag zou de WD de drie doelgroepen
voor de WMO gedefrnieerd zien worden.
Op pagina 9 wordt ook de WMO ter sprake gebracht. De projecten worden ondergebrachtblihet
flexibel projectenbudget derde tranche. Spreker waagt zich af hoe groot deze tranche is.

De heer Naiib spreekt zijn complimenten uit over de helderheid en over de concrete invulling van het
voorliggende stuk. Bij ha thema integratie wordt een aantal concrete projecten geiroemd. In de loop
van 2006 komen er nog aanvullende projecten. Spreker zou graag een concrete invulling van de
projecten op het gebied van het verenigingsleven krijgen. Ook zou spreker graag bedragen bij de
projecten vermeld zien worden.

Mevrouw Van Keulen citeert uit Sportflits Nederland: "Wi,j willen u meegeven dat de sociale agen da
nog geen mogelijkheden heeft geboden voor de projecten uit 'Samen in beweging'. In het
voorliggende voorstel voor díe besteding van de middelen sociale agenda is éen pdect opgenomen
voor de verenigingsondersteuning." Spreekster is van mening dat de toekenn-ing van de projecten op
sportgebied enigszins mager is. Hierover maalf zij zich zorgen. Zij beeft. in het verleden erg haar best
gedaan om dit onderwerp niet aan de sociale agenda toe te kennen. Zij betreurt de huidige gang van
zaken.

De heer Witteman laat weten dat de SP alle maatregelen met betrekking tot de initiatieven voor de
invoering van de WMO toejuicht. I{ij constateert dat veel gemeenten nog moeite hebben met de
invoering van de WMO.
Op pagina 13 wordt aringegeven dat er een werkconferentie over hangiongeren in de kleine geme€nten
heeft plaatsgevonden. Spreker waagt zich af of de commissie is geihfonneerd over de resultaten van
deze werkconferentie.
Op pagina 25 wordt gesproken over de jongeren en de arbeidsmarkf. Graag zou spreker vernemen wat
er met deze jongeren gebeuf op het moment dat zij zich melden brj een instantie als het CWI of de
sociale dienst. Het is de ervaring van de SP dat dezejongeren stuklopen op het bestaande
bureaucratische gedrag.

De heer Bisschop laat weten dat de SGP akkoord gaat met de voorliggende voorstellen. Het succes
van deze voorstellen is volgens hEm afhankelijk van een goede samenwerking met stevige parhers.
Bij thema 5.3, integratie en sociale cohesie, was spreker verrast. Het betreft hier de
resultaatuerbetering van de leefbaarheid van wijken in Utrecht. De partner in dit project is de
gemeente Utrecht. Over de cofinanciering dient echter nog onderhandeld te worden. Deze
cofinanciering is volgens spreker wel essentieel voor het project. Graag zou spreker een toelichting op
dit punt ontvangen.

De heer Van Kranenbure attendeert de gedeputeerde blj de bestedingsvoorstellen, die nog zullen
worden ingediend, graag op het project wereldscholen van Alleato. Bij dit project was sprake van een
uitbreiding naar het voortgezet onderwijs. Dit is volgens spreker aante bevelen.



De heer Koopmanschap geeft aan dat in het voorliggende stuk door het sociaal cultureel planbureau
wordt aar\gegeven dat er minder interesse vanuit wijwilligers is voor algemene functies. In de sport
wil men kijken ofjeugdigen toch bereid zijn om deze algemene functies uit te oefenen. In andere
provincies wordt met behulp van het opzetta.van een bureau, dat een gedeelte van de bestuursfuncties
ovenxeemt, getracht deze besturen toch in de mogeliikùeid te stellen om door te gaan. Spreker stelt
voor om ook in de provincie Utrecht naar deze mogelijl:heid te kljken.

Mewouw Pieper merkt op dat het CDA blij is met de voorliggende stuk met de opgenomen
voorstellen. Met betrekking tot de aanvullende bestedingsvoorstellen, met name bij de sociale cohesie
en integratie, laat spreekster wet€n dat in de nieuwbouwwijk Vathorst een project van de Kamers in
Amersfoort loopt. In deze wijk, met veel jongeren, wordt een speciaal project voor senioren
voorbereid. Zij venoekt de gedeputeerde naar dit project te kijken.

Antwoord van het college
Gedeputeerde Kamp bedankt de commissieleden voor hun positieve reacties op het voorliggende stuk.
Er wordt veel aan de sociale agenda gedaan.
WMO. Het is de bedoeling dat er voor de WMO aparte voorstellen aan de commissie zullen worden
gedaan. De WMO is opgenomen in de sociale agenda, in 'Wel Thuis' en nog een derde project.
Spreekster heeft voorgesteld om de middelen voor de ÌWMO bij elkaar te voegen, zodat er voldoende
financièln ontstaan om de benodigde projecten op dit gebied uit te voeren. In het flexibel projecten
budget derde tranche zitintotaal € 600.000. Een deel hiervan is bedoeld voor de WMO. Het precieze
bedrag voor 2006 is nog niet aan te geven. De precieze bedragen zullen in het verslag vermeld worden.
Diversiteit in verenigingsleven. Dit zal nader worden uitgewerkt. Er moet echter nog eerst een
concreet onderzoek worden gedaen om te komen tot voorstellen.
llangiongeren. Op de website is informatie over de resultate,n van de werkconferentie Hangjongeren te
vinden. Daamaast is er ook een conferentiemap ter beschikking .Deze zal aande commissieleden
worden toegezonden.
CWl-kaartenbak. Er wordt nadrukÍ<elijk gekeken of het mogelijk is om te komen tot een match tussen
de arbeidsmarkt en de jongeren met een VMBo^4BO-opleiding of een onafgemaakte opleiding. Op
dit moment wordt ook de mogelijkheid tot het ontwikùelen van meer stageplaatsen onderzocht.
Integratie/sociale cohesie. Bij de cofinanciering bij het project van de Stad Utrecht, laat spreekster
weten dat als de Stad Utrecht geen financiering op tafel legt, de provinci e ook niet in de financiering
van het project vooniet.
Uitbreiding van het project wereldschool. Spreekster laat weten da1s1linnsa het werkplan van Alleato
nog ruimte bestaat voor uitbreiding. Er za) zeker gekeken worden naar een uitbreiding naar het
voortgezet onderwijs.
Trend binnsn vrijwilligerswerk. Terecht wordt geconstateerd dat mensen niet meer bereid zijn om
langdurig wijwilligerswerk te doen, in de functies van penningmeester of secretaris. Er wordt op dit
moment gekeken naar het betrokken maatschappelijk ondernemen. Hierbij helpt het bedrijfsleven bij
het kijken naar een oplossing. Spreekster vn gtzich afofhet noodzakelijk is om hiervoor een apart
bureau in te schakelen. Zij zegltoe dat zij in een breder opzicht naar dit onderwerp zal kij ken.
Seniorenproject Vathorst. De gedeputeerde laat weten dat zij dit project niet kent. Zij zal de informatie
bestuderen en als dit past in de sociale agenda zal zij hier naar kijken.
Sport. Er is één project op het gebied van de sport gehonoreerd vanuit de sociale agenda. De
ingediende projecten zijn afgewogen tegen de andere ingediende projecten. Er is zeer kritisch gekeken
naar de ingediende projecten en er is één project gehonoreerd.

De voorzittel stelt voor om het voorliggende stuk als sterrtuk naar PS te sturen. Atdus wordt besloten.

G e e n p o rtefe uílle h o u d er

11. Ontwikkeling jeugdzorg in relatie tot adhoc commissie jeugdzorg
De voorzitter laat weten dat er geen stuk voorligt vanuit GS. Er is een kort verslag van de subgroep
aan de commissieleden toegestuurd. Een aantal punten van de jeugdzorg is binnenkort geagendeerd, te
weten: de doelmatigheid en de clientenparticipatie.
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Clièntenparticipatie
De voorzitter laat weten dat er een voorstel ligt om vanuit PS een bijeenkomst te beleggen met mensetl
uit de clièntenraden. Na de zomer zal hiervoor een uitnodiging aan de commissieleden worden
gestuurd. De vergadering gaat alJ<oord met dit voorstel.

Samenhang op scherp
De heer Hooiier merkt op dat bij het derde project, snijvlakprojecten, een drietal cluste rs van vijf
projecten is geagendeerd. Waarvan de eerste en de derde (brjna) afgerond zijn. Bij de zorgcoórdinatie
is echter niets doorgegaan. Spreker betreurt dit. Hij wijst erop dat door een goede zorgco<irdinatie juist

veel mensen geholpen kunnen worden.
De voorzitter geeft aan dat de samenhang op scherp een bepaalde benaderingswijze heeft. Hij vraag
of de algemene benadering van de projecten de heer Hooijer wel of niet aanspreekt. De heer Hooiier
is het wel eens met de aanpak van de projecten. Voor de genoemde projecten is deze benaderingwijze
juist uitermate geschikt.

De heer Van Dijk spitst ziin bijdrage toe op SOS. SOS is bedoeld om de taken van de gemeenten ten
aanzien van preventiefjeugdbeleid op te zetten. Spreker hoopt dat drt gaat lult<en en wa cht de
evaluatie hiervan af. In verschillende gemeenten wordt het preventiefjeugdbeleid echt aangepakt. Dit
is volgens spreker een goede zaak. Hij hoopt echter dat als de bescbikbare middelen op zijn, de
preventieve jeugdzorg goed is opgezet. De PvdA maakt zich zorgen over de eventuele aanwezigheid
van staatssecretaris Ros in januai2007 . Als deze in januari nog aÍurwezig is, dan gaat het goed met de
jeugdzorg.
Spreker hoopt dat er in het bestuursconvenant tusse,n de provincies en het Rijk goede afspraken
gemaakt zullen worden. Het is slechts een korte periode om de opgelegde taakstelling uit te voeren.
Per I januari 2007 dienen de wachtlijsten, met betrekking tot de negen weken, opgelost te zijn. De
onderlinge samenwerking van instellingen laat nogal eens te wensen over. Hierbij dient de provincie
als regisseur krachtig in te grijpen. Spreker spreelf de hoop uit dat het de staatssecretaris zal lukken
om de wachtlijstproblematiek op tùd op te lossen.

Mewouw Van de Kamp laat weten dat de g€meente Heuvelrug een feit is. Zij waagt zich af hoe de
regeling met de Heuvelrug eruitziet.

De heer Koopmanschap laat weten dat de voorgestelde operatie op het gebied van de jeugdzorg een
gigantische operatie befieft. In de provincie Brabant is op initiatief van PS een onderzoek gehouden
naar het functioneren van het bureau Jeugdzorg, de instellingen en de provincie. Er is gekeken naar
wat daarbij de risico's zijn.
Spreker mist in het voorliggende stuk de mogelijke risico's. Er kan gesteld worden dat de
verantwoordelijkheid bij de gedeputeerde ligt. PS hebben hierin een controlerende rol. Bij zo'n grote
operatie is het van belang om met elkaar te bespreken waar de risico's liggen. Spreker is van mening
dat deze materie aanleiding geeft om op een andere manier hiernaar te kijken. In het voorliggende stuk
ztln de intenties en de uitwerkingen goed volgens spreker. Hij mist echter de eangegeven
gevoeligheid.

Reactie van het college
Gedepuúeerde Kamp laat weten dat de heer Koopmanschap een omscbrijving geeft van de wijze
waarvan spreekster vindt dat eî met de jeugdzorg om gega?n zou moeten worden. Bd Samenhang op
scherp is getracht te komen tot een samenwerking waarbij gezamenlijk zaken opgepakt worden. In een
later stadirtm zou worden gekeken naar de verdeling van de verantwoordelijkheden. In de
prestatieovereenkomsten is de verdeling van de verantwoordelijkheden bekeken. De gemeenten
worden hierbij geholpen om die verantwoordelijkheden waar te maken. Dit is volgens spreekster een
goede zaak.De risico's van de provincie liggen volgens spreekster met name bij de directe hulp van
crisisgevallen. De provincie kan zich niet veroorloven dat er wachttijden optreden bij het AMK . Ook
bij de aanmelding en de screening dienen geen wachttijden op te treden. Aan al deze zaken wordt

1 3



gewerkt. Hiermee worden de grootste risico's oadsrynngen. Daarnaast wordt het onderwerp van de
gezinscoórdinator bd de gemeenten opgepakt.
Het winboek is een voorbeeld van de mogelijkùeden om te leren van andere provincies. Bij de
presentatie enn de woordvoerders van de tweede kamerleden is de wijze van handelen van de
provincie bij de samenhang op scherp uitgebreid besproken.
Heuvelrug. De regeling bd de gemeente Heuvebug is volgens spreekster afgesternd. Alleen de
gemeente Usselstein heeft nog geen akkoord getekend.
Zorgcoórdinatie. Hiervoor is een aparte werkgroep sàmen met de gemeenten opgezet. Er zal nog een
voorstel volgen.

De voorzitter constateert dat het punt van de risico's de commissie de meeste zoîgenbaart. Spreker
stelt vast dat er binnen de jeugdzorg enorm veel voortgang geboekt is. Er staat de komende tijd nog
een aantal punten geagendeerd. De commissieleden krijgen een brief over dit onderwerp. Na de zomer
wordt een bijeenkomst georganiseerd met betrekking tot het functioneren van de clièntenra den.
Spreker concludeert dat hieraan op dit moment niet veel toe te voegen valt.

TER KEI\NISI\TEMING

12. Convenant samenwerking Kenniscentra Beroepsopleiding Bedrijfsteven

13. Wijziging besluit amateurkunst provincie Utrecht 1996
De heer Van Kranenbufg laat weten dat hij enige rzragen zal formuleren over dit onderwerp.

I 4. Overschrij dingscijfers ambulancezorg j aar 2005

15. Tussenbalans gratis museumweekeinden 2004 -2A05
De SP-fractie zal hierover vragen stellen.

16. VooÉgangsrapportage bibtiotheekvernieuwing 2006: Marsroutepln2006-2007
Het CDA geeft aan dat er in eerste instantie ambtelijke vragen gesteld zullen worden. Mocht het
noodzakelijk zijn, dan zullen er schriftelijke wagen volgen.

17. Sluiting
De voorzitter bedankt alle aanwezigen en sluit om 16.5s uur de vergadering.
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2006 zcw 364
Wijzigingsvoorstellen en aanvullingen op het verslag van de statencommissie ZCW
van 24 april 2006

Mw. Kamp:
pagina 10, 3e regel:
er staat nu Sport. Eerst........
Moet worden:
Sport. Bij de vorige begrotingsbehandeling heb ik aangegeven dat eerst gekeken moet
worden waar eventueel extra investeringen noodzakelijk zijn voor de sport. Hiervoor zal een
evaluatie plaatsvinden. De gedeputeerde komt bij de komende begroting hierop terug.

Dan 7e regel. Er staat worden naar de aangepaste sporten
Moet worden:
worden naar aangepast sporten.

Mw.Pieper:
Op blz. I bij L voorjaarsnota toevoegen: "Het CDA spreekt haar verbazing uit over de pm-
posten cultuur."
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